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College van burgemeester en wethouders GOEDGEKEURD 

Vergadering van 17 oktober 2023
Beleid en Uitvoering - Team Economie 

en Recreatie

23 2023_B&W_00732 Beantwoording raadsvragen CPB Vaarbeleid

Samenstelling:

Aanwezig:
de heer M. Smit, Locoburgemeester en voorzitter; mevrouw T. Jongman, Wethouder; de heer B. 
Harmsma, Wethouder; de heer M. Scheringa, Wethouder; de heer M.W. de Graaf, Gemeentesecretaris

Afwezig:
de heer J.H. Bats, Burgemeester

Nota van antwoord
Vraag en antwoord
Op 19 september 2023 heeft de fractie van CPB schriftelijke vragen gesteld over het vaar- en 
verhuurbeleid. Dit in navolging op de inhoudelijke vragen die de CPB fractie heeft gesteld in maart dit 
jaar (2023_B&W_00318). Deze vragen worden hieronder beantwoord.

Achtergrond
Op 15 december 2020 heeft de raad de Vaarverordening Steenwijkerland 2021 en de Verordening 
vermakelijkhedenretributie Dorpsgracht Giethoorn 2021 vastgesteld. Het was ook nodig het toenmalig 
beleid aan te passen, aangezien het geldende vaar- en verhuurbeleid (met een maximum aantal 
vergunningen in/nabij Giethoorn) strijdig was met de Dienstenwet. Daarbij is besloten dat de 
vaarsector ook mee zou moeten betalen aan de kosten die worden gemaakt als gevolg van toerisme: 
“de bezoeker draagt bij”. Verhuur- en rondvaartboten die varen door een deel van de dorpsgracht van 
Giethoorn dienen hiervoor Vermakelijkhedenretributie af te dragen. Hierbij worden verschillende 
categorieën boten gehanteerd. Per boot wordt aan de hand van de categorie per jaar een tarief in 
rekening gebracht. De exploitant kan dit doorberekenen in zijn tarieven. Door het varen met verhuur- 
en rondvaartboten op het drukke deel van de dorpsgracht te belasten zou ook de vaardrukte kunnen 
worden beperkt.

 

Bij de vaststelling heeft de raad gevraagd om een evaluatie na het eerste vaarseizoen, om inzicht te 
krijgen hoe de uitvoering in de praktijk wordt ervaren. De evaluatie bestond uit een enquête voor 
inwoners en ondernemers en verdiepende gesprekken met de belangenpartijen. Op 8 februari 2022 
heeft het college ingestemd om uitvoering te geven aan de aanbevelingen uit het bevindingenrapport 
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en is de raad geïnformeerd (2022_B&W_00115). In de evaluatie staan bevindingen die variëren van 
fundamenteel van aard tot praktisch uitvoerbare zaken. Met de praktisch uitvoerbare zaken zijn we 
momenteel aan de slag zoals ook gemeld Informatienota projecten en activiteiten Giethoorn 
(2023_B&W_00660).

 

Stand van zaken
In maart 2023 is een formele beroepsprocedure gestart tegen de aanslag Vermakelijkhedenretributie 
2021 (VMR 2021).  Inmiddels liggen er 29 beroepsprocedures tegen de aanslagen VMR 2021. Deze 
bezwaren gaan over zowel het systeem als de inning/aanslag. De uitkomst is nog onder de rechter. 
De inhoud en uitkomst van die rechtszaken kunnen van wezenlijke invloed zijn op het beleid. Gelet op 
het voorgaande is het als voorbarig en ineffectief gezien om direct fundamentele aanpassingen in het 
beleid aan de raad voor te leggen (zie ook 2023_B&W_00318 – beantwoording raadsvragen CPB 
inzake vaar- en verhuurbeleid en vaarbelasting). 

Echter, omdat de behandeling lang op zich laat wachten, beraden wij ons momenteel op de potentiële 
uitkomsten en hoe we daar mee om kunnen gaan. Vooruitlopend hierop is in de NJN 2023 de raming 
in kosten en uitgavenkant voor de VMR naar beneden gebracht.

 

Naast de beantwoording van de raadsvragen hieronder komen wij, februari 2024, bij u terug met een 
informatienota. Hierin behandelen we de volgende onderdelen:

• Stand van zaken van alle genoemde evaluatiepunten zoals verwoord in de informatienota 
evaluatie vaar- en verhuurbeleid (2022_B&W_00115);

• Analyse van de data van het afgelopen vaarseizoen 2023 (dit is het eerste 'normale' 
vaarseizoen na Corona);

• Mogelijke uitkomsten van de beroepsprocedure;

• Verbetervoorstel voor vervolg inclusief participatieparagraaf.

Vervolg
1. Kunt u aangeven wat er sinds begin 2022 is gebeurd in relatie tot de evaluatie/doorontwikkeling 

van het vaarbeleid? 

• Het dashboard bezoekersstromen is sinds 2022 ingericht. Met het dashboard maken we een 
inschatting van de hoeveelheid te verwachten bezoekers.

• Sinds 2022 wordt met de middelen van de vermakelijkhedenretributie een crowdmanager, 
extra Boa's en verkeersregelaars ingezet.

• De crowdmanager benut onder andere het bovengenoemde dashboard om handhaving en 
verkeersregelaars op te schalen indien er veel bezoekers verwacht worden.

• Voor een uitgebreider overzicht verwijzen wij u naar de hierboven genoemde informatienota 
februari 2024.

 

2. Klopt het dat dit dossier in 2023 stil is komen te vallen en zo ja, waarom?

Achter de schermen is druk gewerkt aan de aanbevelingen.  Daar komen we ook op terug in de 
informatienota. De gesprekken met de belangengroepen hierover hebben nog niet kunnen 
plaatsvinden door onder andere de personele wisselingen op het dossier. De voornaamste oorzaak ligt 
echter in de 29 beroepsprocedures tegen de aanslagen VMR 2021. Wij starten de gesprekken in 2024 
weer op.
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3. Wanneer voorziet u mogelijke besluitvorming over de eventuele aanpassing van dit vaarbeleid?

Zoals in de inleiding verwoord komen wij februari 2024 met een informatienota over het vaar- en 
verhuurbeleid.

 

 

Besluit

Het college stelt de beantwoording raadsvragen CPB inzake Evaluatie Vaarbeleid vast.

Bijlagen
1. 2023.09.19 - Schriftelijke vragen CPB - Vaarbeleid.pdf



Schriftelijke vragen aan het college conform artikel 37 van 
het Reglement van Orde 

Geacht college, 

 

In december 2021 heeft het college de toezegging gedaan dat het Rapport Evaluatie Vaarbeleid Q1 

2022 naar de Raad zou worden gestuurd. Dit is ook, na herhaaldelijk vragen vanuit de Raad, gebeurd. 

In deze Nota inclusief de onderliggende stukken wordt melding gemaakt van een zogenaamde 

‘doorontwikkeling’. “ 

 

Citaat: 

“Deze doorontwikkeling laten we via twee werkgroepen plaatsvinden. Een ondernemers 

georiënteerde werkgroep waarbij we de ondernemers helpen met het maken van de transitie en 

vooral redeneren vanuit de klant met een focus op overmorgen. Daarnaast een inwoners 

georiënteerde werkgroep waarbij leefbaarheidsaspecten centraal staan.” 

 

Citaat: 

“De verschillende aanbevelingen worden besproken met de nieuwe werkgroepen en acties worden 

uitgezet. Indien besluitvorming nodig is van college en of Raad wordt dit voorgelegd.’’ 

 

In 2022 hebben er een aantal overleggen plaatsgevonden. Maar sindsdien is het stil. 

In maart 2023 hebben we als fractie de wat meer inhoudelijke vragen over de evaluatie vaarbeleid 

gesteld. Echter, volgens onze informatie is het al eerder voorgenomen/afgesproken overleg met  deze 

nieuwe werkgroepen vanuit Giethoorn (GB/GO) in 2023 stil gevallen. En aangezien het straks zo weer 

Vaarseizoen 2024 is….. 

 

Daarom de volgende procesvragen: 

 

1. Kunt u aangeven wat er sinds begin 2022 is gebeurd in relatie tot de 

evaluatie/doorontwikkeling van het vaarbeleid? 

2. Klopt het dat dit dossier in 2023 stil is komen te vallen en zo ja, waarom? 

3. Wanneer voorziet u mogelijke besluitvorming over de eventuele aanpassing van dit 

vaarbeleid? 

 

Namens de fractie CPB, 

Wim Brus 
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